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Ni ezale Żny S amorządny Związek Zaw odonvy Funkcj onarius ry i PracownikÓw
Więziennictwa jest zaniepokojony z;rianarrli w kierownictwie stuzbowym naszej
formacji. WierzyffiY, ie jedynym celem tych zmiarl jest poprawa efektywności i
jakości zarządzania polskim więziennictwem. Niepokoi nas fakt, Że dzieje się to, po
ttagicznym wypadku nadmvycząnym, jaki miał miejsce w Areszcie Sledczym w
Krasnymstawie. Budzi to negatywne skojarzenia wśrÓd funkcjonariuszy i
pracownikÓw Stuzby Więziennej .

Swiadomi jesteśmy wyzwari przed jakim stoi więziennictwo i dostrzegarrry
p otrzebę j ego unowoc ześniani a i modernizowani a.

Między innymi oczekujemy na nową ustawę pragmaĘczną i inne akfy około
ustawoWe, ktÓre wprowadzą długo oczekiwane i akceptowane przęZ nasze
środowisko zmiany. Mimo trwających ponad trzy lata prac nad opracowaniem
projektu ustawy o Stuzbie Więziennej, nie udało się wypracować projektu, ktÓry
byłby reformatorski, odpowiadający rzecrywistym oraz merytoryczrrym i
pragmatycznym potrzebom polskiego więziennictwa. Wprowadzone zmiany
nazewnictwa i kolejności poszczegÓlnych rozdziałÓw, jak tei zsriany brzmienia
niektÓrych uregulowa , nie pozwa|ają oprzeÓ się wraieniu, Że nadal będziemy
funkcjonować ,,Pod rządami'' starej ustawy. oczekiwania funkcjonariuszy bvty i są
dalej idące.

Ubolew&ffiy, Że w odrÓżmieniu od innych sfuzb mundurowych, Sfużba
Więzienna nie miała wdroŻonej ustawy,bądź programu o modernizacji. ZnanY nam
projekt takiego dokumentu gwarantował Szereg nowoczesnych rozwiązan, między
innymi zwiększał bezpiecze stwo funkcjonariuszy pracujących w bezpośrednim
kontakcie z osadzonymi, poprzez wprowadzenie dwuosobowego stanowiska
oddziałowego.

Kadra funkcjonariuszy jest bardzo odmtodzona, nie mniej jednak doskonale
radzi sobie z postawionymi przed nią zadaniami . Dlatego dziwi nas fakt, Że w
projekcie ustawy ,,Po macoszemu'' potraktowano problematykę szkolenia i
doskonalenia zawodowego funkcjonariuszy. Sąto sprawy niezvvykle istotne dla



prawidłowego funkcjonowani a więziennictw&, d w szczegÓlności dla rea|izacji zadan,
jakie ustawodawca stawia przed Sfuzbą Więzienną.
Są to takie obszary gdzie oprÓcz wiedzy wymagane jest doświadczenie, szczegÓlnie
w pracy w bezpośrednim kontakcie z osadzonymi. Dlatego nie rozumiemy oporu Ze
strony projektodawcÓw ustawy w sprawach wprowadzenia uregulowa , kIÓre
skutkowaŁvbv przedłuzeniem słuzby wielu doświadczonych i świetnie
przygotowanych zawodowo funkcjonariuszy oraz lepszym zagospodarowaniem
wykształconej kadry, ktÓrą juz posiadamy w naszych szeregach. To właśnie na tym
polu, w pracy w stĄm i bezpośrednim kontakcie z osadzonymi najczęściej
dochodzi do zdarzen szeroko, aczkolwiek nie zawsze do korica prawdziwie,
komentowanych pÓźniej ptzez media. Środki przekanl nie mogą być kreatorem
szeroko rozumianej polityki penitencjarnej. Nie mogą rÓwniez, stygmatyzować
naszej formacji.

Nigdy nie usprawiedliwialiśmy zaniedba , niedociągnięć i nierÓbstwa. Nie
godzimy się jednak Z krzryrwdzącymi wystąpieniami w mediach ,,znawcÓw i
teoretykÓw'' problemÓw penitencjarnych krytykujących totalnie Stuzbę Więzienną.
Jesteśmy otwarci na t6żme sygnaty, a|e miejscem dla takiej dyskusji powinnabyc na
przykład Międzynarodowa Konferencja Naukowa, jaka odbyła się na Uniwersytecie
opolskim w dniach 23-24 listopada 2009 r.) poświęcona istotnemu tematowi: ,,W
poszukiwaniu optymalnego modelu więzienia resocjalizującego''. Z przykrością
stwierdzamy, Że na tej Konferencji nie zauwĄliśmy zadnego przedstawiciela
Centralnego Zarządu Sfużby Więziennej czy teŻ Ministerstwa Sprawiedliwości.

Panie Ministrze, Związek Zawodowy deklarował i deklaruje rzeczową i
merytorycru|ą wspołpracę. Kierujemy się pocz|'lciem wspołodpowiedzialnoŚci Za
Słuzbę.

Wyrazamy głębokąnadzieję, ie nasze uwagi, propozycje i wnioski będą brane
pod uwagę w zapoczątkowanym procesie legislacyjnym oraz staną się tematem
naszego spotkania z Panem Ministreffi, na ktÓre batdzo |icrymy.
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